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W czwartek odbyło się zebranie burmistrza Czerska z mieszkańcami sołectwa Rytel. Przemysław
Biesek-Talewski przedstawił zrealizowane w tej części gminy inwestycje i mówił o planach na
przyszłość. Na koniec mieszkańcy pytali o nurtujące ich sprawy.
Spotkanie z mieszkańcami sołectwa Rytel rozpoczęło się od podziękowań dla Mariusza Kobyłczyka.
Prowadzona przez niego szkółka roślin Herbariusz dołączyła do programu Czerska Karta Seniora. 



Na zebranie w rytelskim Domu Kultury burmistrz zaprosił kierownika budowy z firmy PORR, która
zajmuje się modernizacją drogi krajowej 22. Roman Rosłonek mówił, że wykonawca planuje
zakończenie prac za rok. Zapowiedział też, że niebawem przywrócony zostanie dwukierunkowy ruch
na skrzyżowaniu berlinki z drogą w kierunku Nadleśnictwa Rytel, przy wieży widokowej oraz, że przed
1 listopada wykonany zostanie wjazd na działkę naprzeciwko cmentarza, na której gmina zorganizuje
parking. Roman Rosłonek zapewniał też, że PORR w najbliższym czasie pobuduje asfaltową drogę dla
pieszych w centrum Rytla, żeby mieszkańcy nie musieli się już poruszać po trakcie z kruszywa.



Burmistrz Czerska przygotował prezentację dla mieszkańców. Można było się z niej dowiedzieć więcej
między innymi o zrealizowanych w sołectwie inwestycjach. W tej kadencji pobudowano lub
zmodernizowano drogi: Chłopowską, Szkolną, Raciążską, 22 Lutego, Odrodzenia czy część Leśnej.
Zmodernizowano też odcinek z Wędołów do Okręglika. W planie jest przebudowa drogi do Młynek.
Nasz samorząd wspiera też finansowo modernizację powiatówki do Zapędowa.
W tej kadencji gmina Czersk inwestuje także w sieci wodociągowe i kanalizacyjne w sołectwie czy
obiekty turystyczne. Jednym z większych zadań była przebudowa i rozbudowa domu kultury.
Łącznie, od 2019 roku, na inwestycje w sołectwie Rytel gmina Czersk wydała 18 mln zł.
Jednak to nie wszystko. Właśnie trwa realizacja zadania polegającego na zagospodarowaniu
turystycznym Brdy i Wielkiego Kanału Brdy, budowa chodnika w Zaporze, a w 2024 roku rozpocznie
się przebudowa ulic Krótkiej, Rynkowej i części Leśnej. W planach jest także wykonanie parkingu na
zbiegu ulic ks. Nagierskiego i Krokusowej, który będzie obsługiwał pobliski cmentarz oraz, po
wybudowaniu, żłobek i przedszkole, budowa ulic Reszki, Cichej, ks. Nagierskiego i ostatniego odcinka
Leśnej.



Jednym z większych zadań będzie budowa żłobka i przedszkola. Na wykonanie tego pierwszego gmina
już pozyskała dofinansowanie w wysokości 1,7 mln zł. Po pozyskaniu kolejnych sum do żłobka będzie
dobudowane przedszkole.
Ważną inwestycją dla mieszkańców Rytla jest termomodernizacja i rozbudowa tutejszej szkoły. To
zadanie także jest w planach. Gmina Czersk złożyła wniosek o dofinansowanie tych prac z Rządowego
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Kwota dofinansowania to 4,5 mln zł. –
Program jeszcze nie jest rozstrzygnięty. Jednak lada dzień wyniki zostaną ogłoszone. Jestem dużym
optymistą i wierzę, że te pieniądze trafią do gminy Czersk – mówił Przemysław Biesek-Talewski.
Podczas spotkania dyrektor czerskiego ZUK-u mówił o ujęciu wody w Rytlu. Odpowiadał też na pytania
mieszkańców. 
Podczas dyskusji na koniec spotkania mieszkańcy pytali o wykoszenia traw, nowe punkty świetlne czy
remonty dróg. Wszystkie uwagi zostały zapisane i będą analizowane pod kątem ich realizacji. 
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